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Termín konania: 30. máj 2023 

Miesto konania: NH Hotel Gate One, Ambrušova 7, Bratislava 

Zúčastnení: podľa  priloženej prezenčnej listiny  

 

Program rokovania  

1) Otvorenie 33. rokovania Monitorovacieho výboru pre operačný program Ľudské zdroje 

(ďalej aj „MV OP ĽZ“ a „OP ĽZ“) 

 Príhovor predsedu MV pre OP ĽZ a zástupcu EK  

 Schvaľovanie programu  

 Schvaľovanie návrhu overovateľa zápisnice 

2) Aktuálny stav implementácie OP ĽZ  

3) Aktuálny stav finančnej implementácie OP ĽZ 

4) Návrh Revízie OP ĽZ v. 13.0 - informácia  

5) Návrh Výročnej správy o vykonávaní OP ĽZ za rok 2022 v rámci cieľa Investovanie do 

rastu a zamestnanosti na programové obdobie 2014-2020 – schvaľovanie 

6) Rôzne a záver  

 Informácia na vedomie o zrealizovaných hodnoteniach: 

- Hodnotenie pokroku k naplneniu cieľov PO2 Iniciatívy na podporu 

zamestnanosti  mladých ľudí v rámci OP ĽZ – odpočet opatrení 12 mesiacov po 

ukončení hodnotenia, 

- Hodnotenie plnenia stanovených cieľov a dopadov PO2 Iniciatívy na podporu 

zamestnanosti mladých ľudí - odpočet opatrení 12 mesiacov po ukončení 

hodnotenia,  

- Hodnotenie nástrojov na podporu komplexného komunitného rozvoja v obciach s 

marginalizovanými rómskymi komunitami - ad hoc - odpočet opatrení 12 mesiacov 

po ukončení hodnotenia,  

- Hodnotenie národného projektu Podpora predprimárneho vzdelávania detí z 

marginalizovaných rómskych komunít (PRIM I. a II.)  – externé ad hoc hodnotenie 

(odpočet opatrení 12 mesiacov po ukončení hodnotenia), 

- Hodnotenie efektívnosti vybraných intervencií PO1 Vzdelávanie OP ĽZ 

zameraných na podporu zvyšovania profesijných kompetencií PZ/OZ a gramotnosti 

žiakov – externé ad hoc hodnotenie (odpočet opatrení 12 mesiacov po ukončení 

hodnotenia),  

- Hodnotenie plnenia stanovených cieľov a dopadov prioritnej osi Integrácia 

marginalizovaných rómskych komunít – externé povinné hodnotenia (opatrenia 

k odporúčaniam hodnotiteľov),  

- Hodnotenie plnenia stanovených cieľov a dopadov prioritnej osi  

Vzdelávanie -  (opatrenia), 

- Hodnotenie pokroku k naplneniu cieľov prioritnej osi Sociálne začlenenie v rámci 

OP ĽZ – 2. etapa (opatrenia – 2. etapa, odpočet opatrení po 12 mesiacoch – 1. 

etapa) 

- Hodnotenie pokroku k naplneniu cieľov prioritnej osi Technická vybavenosť 

v obciach s prítomnosťou marginalizovaných rómskych komunít v rámci OP ĽZ – 

3. etapa (opatrenia – 3. etapa, odpočet opatrení po 12 mesiacoch – 2. etapa) 

- Hodnotenie príspevku OP ĽZ k horizontálnym princípom Rovnosť mužov a žien 

a nediskriminácia v kontexte implementácie všetkých operačných programov 

financovaných z EŠIF – ad hoc (opatrenia) 
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1. Otvorenie rokovania 

 

 Boris Sloboda (MPSVR SR) na úvod privítal všetkých prítomných na rokovaní 

monitorovacieho výboru. Skonštatoval, že rok 2023 je posledným rokom implementácie OP 

ĽZ, ktorý dlhodobo vykazoval veľmi dobrú kondíciu, čo sa týka kontrahovania a čerpania. V 

súčasnosti  je čerpanie na úrovni 84 % a predpokladá sa vyčerpanie celej alokácie do konca 

roka 2023 voči Európskej komisii. Skonštatoval, že alokácie všetkých prioritných osí (ďalej len 

„PO“), okrem PO6, ktorá je financovaná zo zdrojov EFRR, boli celkovo vyčerpané. Podporené 

aktivity v prioritných osiach zanechali pozitívnu zmenu na ktorú sa bude nadväzovať v rámci 

nového Programu Slovensko. Doplnil, že v Programe Slovensko bude Ministerstvo práce, 

sociálnych vecí a rodiny v pozícii sprostredkovateľského orgánu zodpovedné za cieľ 4 politiky 

súdržnosti EÚ. Predstavil program rokovania s dôrazom na schvaľovací proces Výročnej 

správy o vykonávaní OP ĽZ za rok 2022 a návrh poslednej revízie OP ĽZ s cieľom  vyčerpať 

všetky finančné zdroje vo všetkých prioritných osiach. Poďakoval zástupcom EK za kvalitnú 

spoluprácu počas celého programového obdobia, ktorej výsledkom je dobrý stav čerpania OP 

ĽZ.  

Václav Štěrba (zástupca EK) privítal prítomných členov MV a bilancoval, čo sa v rámci OP 

ĽZ počas jeho pôsobenia dosiahlo. OP ĽZ bol pôvodne nastavený na riešenie vysokej miery 

nezamestnanosti, počas implementácie sa však situácia na trhu práce menila v dôsledku kríz. 

Ocenil spoluprácu s RO/SO a s členmi MV, pretože toto obdobie si vyžadovalo veľkú mieru 

flexibility na všetkých stranách. Na jednej strane byť v súlade s naradeniami na úrovni EÚ ako 

i národnej úrovni a  druhej strane reagovať na potreby v teréne.  Zhodnotil, že RO a SO začali 

viac vnímať priority EÚ v oblasti sociálnych vecí a zamestnanosti a EK začala viac vnímať 

reálie a potreby  Slovenska. Výsledky programu z hľadiska čerpania ukazujú dlhodobo dobrú 

kondíciu OP, z niektorých ukazovateľov vyplýva, že niektoré aktivity by sa dali robiť inak, 

lepšie. Považuje to za štandardný cyklus, potrebné je poučiť sa a novom programe sa rovnakým 

chybám vyhnúť.  

Andrej Mikyška (zástupca EK) skonštatoval, že spolupráca na PO6 bola intenzívna, nakoľko 

implementácia bola ovplyvnená viacerými negatívnymi faktormi. Spomenul hlavne krízu 

spôsobenú koronavírusom, nárastom cien stavebných materiálov a problémy s nedostatkom 

administratívnych kapacít na MV SR. Túto situáciu sa podarilo stabilizovať podpísaním 

memoranda o spolupráci medzi  MV SR, MIRRI SR a Úradom vlády SR. Povedal, že náročné 

mesiace máme pred sebou vzhľadom na nevyčerpané zdroje. Za DG REGIO uvítajú iniciatívu 

slovenských orgánov na predstavenie projektov alebo iniciatívu s cieľom vyčerpať zdroje a  

minimalizovať riziko dekomitmentu. Poďakoval za doterajšiu spoluprácu a vyzval k aktívnej 

diskusii. 

Boris Sloboda (MPSVR SR) overil uznášaniaschopnosť MV OP ĽZ a skonštatoval že z 33 

členov je prítomných 23 a zasadnutie je uznášaniaschopné. 

Priebeh schvaľovania programu 33. rokovania MV OP ĽZ 

Boris Sloboda (MPSVR SR) navrhol z programu vypustiť plánovanú prestávku. Následne dal 

hlasovať o programe so zmenou. Hlasovalo 23 prítomných členov MV OP ĽZ, z toho ZA: 23 
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členov, Proti: 0 členov, Zdržalo sa: 0 členov. Program 33. rokovania Monitorovacieho výboru 

pre OP ĽZ s uvedenou zmenou bol členmi MV schválený.  

Priebeh schvaľovania overovateľa zápisnice z 33. rokovania MV OP ĽZ 

Predsedajúci za overovateľa zápisnice navrhol pána Daniela Širhala (AZZZ SR). Hlasovalo 23 

prítomných členov MV OP ĽZ, z toho ZA: 22 členov, Proti: 0 členov, Zdržalo sa: 1 člen. Návrh 

na overovateľa zápisnice bol členmi MV schválený.      

 

2. Aktuálny stav implementácie OP ĽZ  

Boris Sloboda (MPSVR SR) informoval, že celkové kontrahovanie je na úrovni 103,54%. 

Čerpanie na národnej úrovni je takmer 77% a na úrovni EK je čerpanie 83,03%. Skonštatoval, 

že každá PO sa výrazne polepšila, okrem PO6, ktorá sa navýšila len o dva percentuálne body. 

Pravidlo N+3 voči záväzkom na roky 2014-2019 je splnené na 100%. Aktuálne sa čerpá 

posledný záväzok roku 2020 a na vyčerpanie celkovej alokácie OP ĽZ ostáva predložiť a 

schváliť na certifikačný orgán 523,1 mil. Eur. Na EK ostáva do konca programového obdobia 

deklarovať 612,6 mil. Eur. Dodal, že s partnermi prebiehajú intenzívne rokovania o spôsobe 

ako schodok v čerpaní PO6 naplniť a predísť dekomitmentu.  RO je  v rámci revízie OP ĽZ 

pripravený realokovať zdroje do PO10 a PO11. Naďalej prebiehajú rokovania zo SIH, s cieľom 

presvedčiť investora, aby pôvodne zamýšľaný projekt Dostupný domov realizoval cez PO6 

a nie cez PO3, nakoľko PO3 neumožňuje financovanie nákupu bytov cez ESF. V tejto súvislosti 

poďakoval EK za maximálnu ústretovosť v možnosti realizovať a implementovať projekt 

Dostupný domov cez PO6.  

 

3. Aktuálny stav finančnej implementácie OP ĽZ 

Katarína Vallová (MF SR) informovala, že v rámci všetkých implementovaných OP na 

národnej úrovni je priemerné čerpanie z alokácie na úrovni 83,30% a OP ĽZ sa nachádza na 3. 

mieste v objeme čerpania. Vo vzťahu k úrovni čerpania voči EK sa OP ĽZ nachádza na 4. 

mieste s čerpaním z alokácie na úrovni 79,56%. Skonštatovala, že OP ĽZ dlhodobo dosahuje 

veľmi dobré výsledky a nevytvára riziko dekomitmentu, podmienka N+3 je splnená. Na úrovni 

CO zostáva vyčerpať a schváliť 532,10 mil. Eur. Upozornila, že 10. účtovný rok je posledný 

a je potrebné sa pripraviť na ukončovanie programového obdobia. Od posledného MV  

zhodnotila dosiahnutý posun v rámci PO1, PO4 a PO5, slabšie čerpanie vníma v PO2 a PO8. 

K finančnej implementácii finančných nástrojov uviedla, že dostupná alokácia je na úrovni 

61,26 mil. Eur, implementácia dlhodobo nie je priaznivá. Vyzvala RO na intenzívnu 

komunikáciu s prijímateľom (SIH) s cieľom dočerpať financie, prípadne zvážiť realokáciu 

finančných zdrojov. Z pohľadu certifikačných overovaní spomenula výkon certifikačného 

overovania u prijímateľa Výskumný ústav detskej psychológie a patopsychológie v rámci 

projektu „Aktualizácia systému usmerňovania a rozvoja ďalších zložiek systému poradenstva 

a prevencie“, kde boli identifikované neoprávnené výdavky v rámci mzdových výdavkov. 

V rámci procesov ukončovania programového obdobia vyzvala na úzku spoluprácu medzi 

subjektami, intenzívnu komunikáciu s prijímateľmi a zdôraznila kľúčové termíny, ktoré je 

potrebné dodržať (do 31.12.2023 prijímatelia môžu uhradiť výdavky v období oprávnenosti;  

03/2024 posledná súhrnná žiadosť o platbu bude predkladaná CO; do 30.04.2024 posledná 
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priebežná ŽoP na EK za posledný 10. účtovný rok bude predkladaná CO; záverečná žiadosť o 

platbu do 31.07.2024). Posledné účty budú predložené na EK do 15.02.2025, čím by sa 

administratívny proces z pohľadu operačných programov voči EK ukončil. 

Diskusia 

Juraj Gmiterko (MV SR) informoval o rizikách a hlavných príčinách v PO6 vzhľadom na 

vysoké riziko nevyčerpania alokovaných zdrojov. Riziko nedočerpania sa pohybuje na úrovni 

35-45 mil. Eur. Za hlavné príčiny uviedol zdĺhavý proces verejného obstarávania, cenovú 

infláciu v rámci stavebníctva v dôsledku krízy spôsobenej koronavírusom a vojnovým 

konfliktom na Ukrajine. Skonštatoval, že 69 projektov v objeme 23 mil. Eur nemá schválené 

verejné obstarávanie na stavebné práce. Nástroje na zníženie rizika vidí v možnosti navýšenia 

zdrojov vo finančných nástrojoch pre oblasť bývania cez Dostupný domov, prostredníctvom 

nového úverového nástroja alebo v realokácii zdrojov do prioritných osí týkajúcich sa CARE 

(Ukrajina) a SAFE (podľa využitia ostatných nástrojov). Na dofinancovanie dodatočných 

nákladov z dôvodu rastu jednotkových cien stavebných prác a materiálu možno využiť 

dodatočný príspevok tzv. SUR+. V príprave je aj rozšírenie využitia uplatnenia dodatočného 

príspevku pre projekty, ktoré majú vysúťažené stavebné práce nad hodnotu schválenej sumy na 

stavebné práce s absorpčnou schopnosťou 4,1 mil. EUR. 

Adela Danišková (MV SR) k stavu v PO6 doplnila chýbajúce administratívne kapacity 

v dôsledku delimitácie ÚSV pre RK z MV SR na Úrad vlády SR s účinnosťou od 1.1.2024. 

Skonštatovala, že v súčasnosti chýba 39% projektových manažérov. Zároveň uistila členov MV 

OP ĽZ, že v spolupráci s RO, MF SR a EK hľadajú adekvátne riešenia, aby sa podarilo 

vyčerpať finančné zdroje, aj napriek tomu, že riziko nedočerpania je pomerne vysoké. 

Boris Sloboda (MPSVR SR)  ocenil iniciatívu SO OP ĽZ a stav PO6, nakoľko čerpanie 

prioritnej osi bolo ovplyvnené viacerými faktormi ako napr. krízou spôsobenou koronavírusom, 

s tým spojené navýšenie stavebných materiálov alebo delimitáciou, ktorá spôsobila odchod 

viacerých administratívnych kapacít. K nedostatočnému čerpaniu finančných nástrojov dodal, 

že konkrétne Dostupný domov zastavil čerpanie a s investorom prebiehajú rokovania s cieľom 

hľadať riešenia na zvýšenie čerpania v PO6. K PO8 povedal, že ihneď po schválení REACT 

EU boli vyhlásené dve výzvy v objeme cca 120 mil. Eur, tieto zdroje sa budú čerpať do konca 

roku 2023. 

Imrich Holečko (Ľudia a perspektíva, o.z.) spýtal sa na možnosti čerpania z PO6 pre ľudí, ktorí 

majú záujem zlepšiť si bývanie v rámci najbližšieho obdobia. 

Boris Sloboda (MPSVR SR) odpovedal, že v rámci programového obdobia 2014-2020 sú 

výzvy ukončené a nové sa už vyhlasovať nebudú. Odporučil komunikáciu s ÚSV pre RK, ktorý 

bude zastrešovať výzvy zamerané na MRK v rámci nového obdobia. 

Václav Štěrba (zástupca EK) skonštatoval, že problémy s čerpaním sú objektívne a netýkajú 

sa iba investícií pre MRK, ale investícií naprieč všetkými operačnými programami. Pri 

projektoch zameraných na MRK navyše prijímateľ čelí viacerým prekážkam, významný vplyv 

má aj politická vôľa. Verí, že interné procesy budú v rámci Programu Slovensko nastavené 

lepšie, aby sa predišlo problémom s čerpaním. Zo strany EK vnímajú niektoré príležitosti za 

nevyužité, napr. 100% kofinancovanie (prijímateľom ŠR), ktoré mohlo pomôcť riešiť 
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narastajúce ceny v dôsledku jednotlivých kríz, rozhodnutie vlády SR však rešpektujú. V rámci 

čerpania EŠIF sa zaujímal, či sú k dispozícii údaje extra zdrojov, ktoré sa podarilo vyčerpať, 

resp. koľko zdrojov z národného rozpočtu sa podarilo ušetriť. V súvislosti s nedostatočným 

čerpaním v PO6 apeloval na úzku spoluprácu medzi MV SR a budúcim SO ÚSV pre RK. 

Hlavnou výzvou a spoločným cieľom je rozbehnúť investície, samotné účtovné riešenie pri 

manažmente dekomitmentu je až druhoradé, EK vníma vysvetlenia a objektívne problémy a je 

si vedomá možnosti presunúť finančné zdroje cez FAST CARE alebo SAFE do národného 

rozpočtu, v tomto prípade bude následne očakávať, že sa na dofinancovanie investičných 

potrieb v MRK uvoľnia alikvotne zdroje zo štátneho rozpočtu. 

Andrej Mikyška (zástupca EK) súhlasil, že implementácia v PO6 je problematická. V rámci 

Programu Slovensko prebiehali viaceré rokovania a dlhé diskusie s cieľom nastaviť 

implementačnú štruktúru tak, aby sa neopakovali problémy z obdobia 2014 - 2020. Ocenil by 

diskusiu s MV SR a MPSVR SR s cieľom vyčerpať zostávajúce zdroje v rámci reálnych 

možností. Skonštatoval, že EK považuje tému MRK za prioritu a preto citlivo vníma ako sú 

tieto finančné prostriedky využívané. 

Boris Sloboda (MPSVR SR) odpovedal, že OP ĽZ vyčerpá celú alokáciu EÚ zdrojov aj 

prislúchajúci štátny rozpočet. S cieľom dosiahnuť nulový dekomitment ocenil možnosť 

presunu finančných zdrojov do iniciatívy SAFE, zo štátneho rozpočtu by sa následne preplatili 

zdroje na zafinancovanie neukončených projektov v PO6. 

Katarína Vallová (MF SR) poďakovala za iniciatívu EK a za možnosť uplatniť si počas dvoch 

účtovných rokov 100%- né financovanie. Zdôraznila, že alokácia zostáva rovnaká, len sa skôr 

vyplácajú zdroje EÚ. V rámci legislatívnych úprav zákona o EŠIF bol umožnený riadiacim 

orgánom cez tzv. dodatočný príspevok využiť zdroje v zmysle aktuálnej situácie 

a implementačného stavu, aby sa priamo pomohlo projektom s cieľom dokončiť. Slovensko 

veľmi jednoznačne pochopilo ten cieľ a presmerovalo zdroje, aby sa prostriedky dostali priamo 

k prijímateľom. Povedala, že v rámci podmienok OP ĽZ objem, ktorý by bol teoreticky 

k dispozícii na prerozdelenie v prípade, že by sa nečerpala riadne celá alokácia OP je v maxime 

zhruba na úrovni 180 mil. Eur. Mechanizmus dodatočného príspevku využívajú aj v PO6 

z titulu navýšených cien stavebných materiálov, aby saturovali dodatočné náklady. 

Skonštatovala, že v systéme ITMS2014+ je cca 300 projektov za iné operačné programy, ktoré 

rovnakým spôsobom využívajú 100%-né financovanie cez dodatočný príspevok.  

Boris Sloboda (MPSVR SR)  skonštatoval, že pri rokovaniach s EK je potrebná flexibilita, 

spoločným cieľom RO/SO a EK je vyhnúť sa dekomitmentu.  

 

4. Návrh Revízie OP ĽZ v. 13.0 - informácia  

Michal Klučiarovský (MPSVR SR) informoval, že na základe usmernenia EK k ukončeniu OP 

je nutné predložiť poslednú revíziu najneskôr do 30.9.2023. Hlavnou zmenou bude úprava 

finančného plánu (presun alokácií v prioritných osiach) s cieľom vyčerpania celkových alokácií 

na národnej úrovni. Revízia predpokladá navýšenie alokácií v PO10 a PO11 v rámci iniciatívy 

CARE. Doplnil, že v gescii rezortu práce a v gescii rezortu školstva sú identifikované opatrenia 
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na podporu z PO10 a PO11, možné je aj vytvorenie novej prioritnej osi v rámci iniciatívy SAFE 

(energetická kríza).  

Juraj Gmiterko (MV SR) k návrhu revízie OP ĽZ doplnil informácie za PO6, v rámci ktorej sa 

bude upravovať textácia aktivity týkajúcej sa oblasti bývania, v príkladoch aktivít pre 

špecifický cieľ 6.1.1. Ďalej je plánované navýšenie zdrojov vo finančných nástrojoch 

prostredníctvom iniciatívy Dostupný domov a jednou z možností na zabránenie dekomitmentu 

PO6 je realokácia zdrojov do PO11 (CARE-EFRR). 

Boris Sloboda (MPSVR SR) zhrnul, že v pripravovanej revízii pôjde o technické presúvanie 

zdrojov medzi prioritnými osami. Nakoľko revízia OP ĽZ musí byť schválená počas augusta 

2023, navrhol schvaľovanie prostredníctvom  procedúry per rollam.  

Členovia MV OP ĽZ nemali voči tomuto návrhu námietky. 

 

5. Návrh Výročnej správy o vykonávaní OP ĽZ za rok 2022 v rámci cieľa Investovania 

do rastu a zamestnanosti programové obdobie 2014 – 2022 – schvaľovanie 

Július Goga (MPSVR SR) informoval, že návrh Výročnej správy sa pripravoval od januára 

2023, prešiel procesom VPK a členovia MV OP ĽZ mali možnosť pripomienkovania v termíne 

od 15.5. do 22. 5.2023, doručených bolo 24 pripomienok, z ktorých 22  bolo akceptovaných, 1 

čiastočne a jedna bola odstránená rozporom. Všetky materiály vrátane relevantných príloh boli 

členom MV zaslané.  Výročná správa za rok 2022 bola nahratá do systému SFC a tento rok 

neevidujú chyby, hlavne čo sa týka monitorovania, agregácií a validácií. 

Boris Sloboda (MPSVR SR) spomenul niekoľko príkladov dobrej praxe, ktoré sa nachádzajú 

v prílohe k Výročnej správe za rok 2022 – Zhrnutie pre občanov. Požiadal SO o komunikáciu 

s EK pri identifikácii príkladov dobrej praxe. Zhodnotil, že prezentovanie príkladov dobrej 

praxe absentovalo. 

 

Priebeh hlasovania k Návrhu Výročnej správy o vykonávaní operačného programu Ľudské 

zdroje za rok 2022 v rámci cieľa Investovanie do rastu a zamestnanosti na programové obdobie 

2014 – 2020 

Hlasovalo 23 prítomných členov MV OP ĽZ, z toho ZA: 23 členov, Proti: 0 členov, Zdržalo 

sa: 0 členov. Návrh Výročnej správy o vykonávaní operačného programu Ľudské zdroje za rok 

2022 v rámci cieľa Investovanie do rastu a zamestnanosti na programové obdobie 2014 – 2020 

bol členmi MV schválený. 

 

6. Rôzne a záver  

 Informácia o zrealizovaných hodnoteniach – na vedomie 

Boris Sloboda (MPSVR SR) informoval, že od novembra 2022 bolo v rámci OP ĽZ 

ukončených 5 externých hodnotení, všetky záverečné hodnotiace správy k uvedeným 

hodnoteniam sú zverejnené na stránke MPSVR SR (https://www.mpsvr.sk/sk/esf/programove-

obdobie-2014-2020/monitorovanie-hodnotenie/hodnotenia-op-lz/.  

Členom MV boli prostredníctvom emailovej komunikácie zaslané prijaté opatrenia, ktoré boli 

vypracované vecnými útvarmi na základe odporúčaní hodnotiteľov (tabuľka Prehľad zistení, 

https://www.mpsvr.sk/sk/esf/programove-obdobie-2014-2020/monitorovanie-hodnotenie/hodnotenia-op-lz/
https://www.mpsvr.sk/sk/esf/programove-obdobie-2014-2020/monitorovanie-hodnotenie/hodnotenia-op-lz/
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odporúčaní a opatrení). Ďalej boli členom MV predložené na preskúmanie/informáciu v zmysle 

aktuálnej verzie Plánu hodnotenia OP ĽZ pre programové obdobie 2014 – 2020 odpočty 

opatrení po 12 mesiacoch od ukončenia hodnotenia k siedmym ukončeným externým 

hodnoteniam. Dodal, že viaceré odporúčania z jednotlivých zrealizovaných hodnotení sa 

aplikujú aj v Programe Slovensko s cieľom vylepšovať implementáciu. 

Imrich Holečko (Ľudia a perspektíva, o. z.) skonštatoval, že hodnotiacu správu považuje za 

pripravenú na vysokej úrovni a ocenil, že obsahuje veľa poznatkov z praxe.  

Václav Štěrba (zástupca EK) hovoril o okrúhlom stole k téme opatrovateľskej služby, ktorý sa 

uskutočnil za účasti Komory opatrovateliek, Asociácie poskytovateľov sociálnych služieb,  

zástupcov žúp, miest a poskytovateľov. V rámci týchto rokovaní zaznela pomerne veľká kritika 

na zdroje ESF. Pozitívom je, že prostredníctvom zdrojov ESF mohli mestá a obce poskytovať 

tieto služby, negatívne je vnímané odsúvanie reformy a nerovnomerné poskytovanie služby  na 

celom Slovensku. Ocenil zrealizované hodnotenia, pretože sú v nich tieto všetky problémy 

popísané a skonštatoval, že slúžia ako vstup do formovania nových programových dokumentov 

a  dávajú základ pre lepšiu implementáciu ESF+ v rámci Programu Slovensko.  

Boris Sloboda (MPSVR SR) súhlasil, že vo viacerých prípadoch ESF supluje štátny rozpočet. 

Dodal, že aktivít je dosť, adicionalita by mala byť primárna a to aj v záujme politiky, aby sa 

hľadali finančné zdroje v ŠR a zdroje ESF slúžili ako doplnkové.  

Ján Hero (ÚSV SR pre RK) informoval o stretnutí s vedúcim zastupiteľstva EK v spolupráci 

so Slovenskou sporiteľnou, na ktorom sa riešila možnosť využitia revolvingového fondu na 

zlepšenie bývania, na ktorom sa komunikovali aj spôsoby spolupráce a možnosti zlepšiť 

bývanie ľuďom zo sociálne znevýhodneného prostredia.  

Daniela Drobná (Únia miest Slovenska) skonštatovala, že Program Slovensko je veľmi 

nehotový a vníma nedostatky, ktoré je potrebné doplniť, aby Slovensko zastávalo dôstojnú 

pozíciu v rámci EÚ. Vymenovala cieľové skupiny, ktoré považuje za dôležité, aby sa im dostala 

pomoc zo sociálnych programov. Poukázala na problematiku pokračovania financovania 

opatrovateliek a dodala, že budúca vláda by sa nemala spoliehať iba na zdroje z EÚ. 

Boris Sloboda (MPSVR SR) doplnil, že v Programe Slovensko sa bude naďalej podporovať 

opatrovateľská služba, na Komisiu pri MV pre Program Slovensko 2021-2027 pre cieľ 4 sa 

pripravuje projekt v sume 110 mil. Eur. Povedal, že ESF vstupuje do aktivít, ktoré je potrebné 

zintenzívniť, naštartovať a súhlasí s názorom, že je potrebné nájsť balans medzi financovaním 

zo ŠR a zo zdrojov EÚ, k čomu by mali prispievať aj politické rokovania a rozhodnutia. Na 

záver poďakoval členom MV za účasť a konštruktívnu diskusiu. Vzhľadom na ukončenie 

pôsobenia na poste generálneho riaditeľa sekcie fondov EÚ poďakoval členom MV 

a zástupcom EK za dlhoročnú a kvalitnú spoluprácu.  
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Prílohy: 

1. Uznesenie 

2. Prezenčná listina 

 

 

V Bratislave, dňa 28. 06. 2023 

 

 v. r. 

                                                   6.7.2023                        ................................................. 

 Daniel Širhal 

    overovateľ zápisnice 

  

 

               v. r.  

                                                    10.7.2023                     ................................................. 

Zuzana Almaská 

tajomník MV OP ĽZ 

 

 

                                                                                                    v. r. V. Michalovič  

                                                     17.7.2023                     ................................................. 

Boris Sloboda 

   podpredseda MV OP ĽZ 

 

                                                                                                    

 v. r. V. Michalovič 

  v. z. Boris Sloboda 

                                                      17.7.2023                   ................................................. 

predseda MV OP ĽZ 

minister práce, sociálnych vecí a rodiny SR 
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Zoznam použitých skratiek: 

 

CO   certifikačný orgán 

EFRR   Európsky fond regionálneho rozvoja 

EK   Európska komisia 

MF SR  Ministerstvo financií SR 

MIRRI SR Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR 

MRK  marginalizované rómske komunity 

MV OP ĽZ Monitorovací výbor pre operačný program Ľudské zdroje 

MV SR Ministerstvo vnútra SR 

PO  prioritná os 

RO/SO riadiaci/sprostredkovateľský orgán 

SIH  Slovak Investment Holding, a. s. 

ŠR  štátny rozpočet 

ÚSV RK Úrad splnomocnenca vlády SR pre rómske komunity 

ÚV SR  Úrad vlády SR 

 

 

 

 


